

Управління культури та охорони культурної спадщини
Черкаської обласної державної адміністрації

Комунальний заклад «Обласна універсальна
наукова бібліотека імені Тараса Шевченка»
Черкаської обласної ради

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси

Інформаційний список статей

І квартал 2025 року

Черкаси 2025

УДК 016:[008:061(477.46):070

3 18

Укладачка

Л. К Кравченко

Редакторка

О. І. Дяглюк

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси. Вип. 1 : інформ. список / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комун. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Тараса Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. Л. К. Кравченко]. – Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2025. – 11 с.

Бібліографічний список містить інформацію з обласних та районних періодичних видань. Він відображає панораму культурного життя Черкащини, висвітлює питання регіональної культурної політики, важливі проблеми культури сьогодення, впровадження інноваційних форм роботи в закладах культури тощо. Матеріал цього випуску систематизований за розділами «Бібліотеки територіальних громад», «Музейна Черкащина», «Культурно-мистецьке життя громад».

Видання розраховане на керівників відділів культури, спеціалістів галузі.

УДК 016:[008:061(477.46):070

1. Кривда, М. Рухати, спільно діяти і творити : у фокусі уваги дієвців культури – проєкти, які змінюють громади та популяризують Україну у світі / Марина Кривда // Україна молода. – 2025. – 5 лют. (№ 5). – С. 12.

Відбулася зустріч за участю Благодійного фонду «МХП – Громаді», Українського культурного фонду, Асоціації «Сприяння розвитку кінематографа в Україні – Дивись українське!», локальних музеїв. Захід був присвячений підсумкам культурних проєктів 2024 р. та обговоренню співпраці на 2025 р. Головний акцент зібрання – старт грантової програми УКФ «Культура у фокусі громад».

2. До 1 млн грн: УКФ та БФ «МХП – Громаді» запускають конкурс грантів на культурні проєкти для громад // Надросся. – 2025. – 23 січ. (№4). – С. 3.

9 січня 2025 р. стартував грантовий конкурс «Культура у фокусі громад» від Українського культурного фонду та Благодійного фонду «МХП – Громаді».

Бібліотеки територіальних громад

1. Капля, А. Подаруй бібліотеці книгу і свою любов / Алла Капля. – Златокрай. – 2025. – 13 лют. (№ 7). – С. 1, 2.

Золотоніська міська бібліотека та її користувачі активно долучаються до щорічної благодійної акції.

2. Годину поезія Виргана звучала в бібліотеці / Родина і світ. – 2025. – 16 січ. (№ 3). – С. 5.

У сільській бібліотеці села Кліщенці Іркліївської громади Золотоніського району відбувся захід, присвячений пам'яті поета І. О. Виргана.

3. Згура, В. Синів береже материнська молитва / Валентина Згура // Родина і світ. – 2025. – 30 січ. (№ 5). – С. 5.

У Новоукраїнській сільській бібліотеці Чорбаївської селищної громади Золотоніського району до Всесвітнього дня пирога відбувся вечір у рамках клубу «За покликом душі».

4. Ветерани читали Драй-Хмару // Родина і світ. – 2025. – 20 лют. (№ 8). – С. 5.

Засідання клубу ветеранів «Журавка» в Малоканівецькій сільській бібліотеці на Чорнобаївщині присвятили творчості поета, земляка Михайла Драй-Хмари.

5. Бриніли струни серця, обпалені війною // Родина і світ. – 2025. – 27 берез. (№ 13). – С. 5.

Презентація поетичної збірки Надії Федорченко «Струни серця, обпалені війною» в Чорнобаївській публічній бібліотеці.

6. Нестеренко, А. Тальнівська бібліотека – не тільки про книги! Тут тепер вчать англійську : [Тальнівська дит. б-ка] / Аріана Нестеренко // Новий дзвін. – 2025. – 13 лют. (№ 7). – С. 8.

7. Камінська, М. У Звенигородці презентували неймовірні вишиті картини Олени Книжки / Марина Камінська // Новий дзвін. – 2025. – 19 берез. (№ 12). – С. 9.

У Звенигородській публічній бібліотеці відбулася презентація персональної виставки мисткині О. Книжки.

8. Серед авторів часопису – літератори зі Сміли // Сміла. – 2025. – 5 лют. (№ 6). – С. 4.

У Смілянській центральній міській бібліотеці ім. Олени Журливої відбулася презентація двох чисел часопису «Холодний Яр».

9. Читачі вдячні за вагоме поповнення бібліотечних фондів // Сміла. – 2025. – 5 берез. (№ 10). – С. 8.

Фонд Костянтинівської сільської бібліотеки, що на Сміляниці, поповнився новими цікавими виданнями за сприяння Українського інституту книги.

10. Калиновська, Т. Книжкове рандеву: видавництво «ІнтролігаТОР» зібрало друзів на ювілей / Тетяна Калиновська // Черкас. край. – 2025. – 26 лют. (№ 9). – С. 8.

У Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка відбувся урочистий захід, присвячений 30-річчю діяльності видавництва «ІнтролігаТОР».

11. Танасійчук, Л. Боянич слова в орадівській землі / Ліна Танасійчук // Трибуна хлібороба. – 2025. – 6 лют. (№ 6). – С. 4

У Христинівській центральній бібліотеці вшанували пам'ять поета, краєзнавця, земляка Станіслава Зінчука.

12. Журнал «Краєзнавство» присвятили Черкащині // Черкас. край. – 2025. – 12 берез. (№ 11). – С. 4.

Презентація наукового журналу в Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка. У випуску вміщено матеріали до 70-річчя Черкаської області.

13. Мороз, С. Творче кредо – увесь вік із людьми / Світлана Мороз // Колос. – 2025. – 13 лют. (№ 7). – С. 3.

У Тальнівській центральній бібліотеці провели захід, присвячений пам'яті земляка, самодіяльного композитора і співака Анатолія Довганя.

Музейна Черкащина

1. Рогова, І. Розколяда в Легедзиному – від самобутнього гурту «Орелі» / Ірина Рогова // Колос. – 2025. – 16 січ. (№ 3). – С. 1.

У музеї Трипільської культури в Легедзиному колядував та щедрував відомий столичний дитячий етногурт. Присутні долучилися до збору благодійних коштів для ЗСУ.

2. Цьоменко, Л. Українська хустка / Л. Цьоменко // Надросся. – 2025. – 30 січ. (№ 5). – С. 3.

У меморіальному музеї К. Г. Стеценка, який діє в селі Квітки на Корсунщині, експонувалася виставка українських хусток.

3. Пахомова, Л. Живописні твори Генрі Ягодкіна в музеї Нечуя / Людмила Пахомова // Надросся. – 2025. – 6 берез. (№ 10). – С. 5.

П'ять картин заслуженого художника України Генрі Ягодкіна (1952–2023) прикрашають експозиції залів літературно-меморіального музею І. С. Нечуя-Левицького у Стеблеві.

4. Марчик О. Весна. Жага до життя. У палаці відкрили виставку робіт митців Корсунського узвозу / Олена Марчик // Надросся. – 2025. – 13 берез. (№ 11). – С. 11.

Відкриття виставки картин та рукодільних виробів митців творчого об'єднання «Корсунський узвіз» у музеї «Палац Понятовського» (м. Корсунь-Шевченківський).

5. Камінська, М. Звенигородський музей отримав у дарунок старовинні вишивки [від місцевих жительок Н. Марковської та В. Погорілої] / Марина Камінська // Новий дзвін. – 2025. – 6 лют. (№ 6). – С. 5.

6. Стригун, Ю. Скіфська ситула, яку знайшли в Холодному Яру, найдорожча річ в Черкаському музеї / Юрій Стригун // Нова молодь Черкащини. – 2025. – 19 лют. (№ 7/8). – С. 12.

Цінна знахідка – мідна посудина у формі відра, якій понад 2700 років, зберігається в Археологічному музеї Середньої Наддніпряниці в Черкасах.

7. Виставка пам'яті Народного художника України Миколи Теліженка відкрилася в худмузеї // Нова молодь Черкащини. – 2025. – 5 берез (№ 9/10). – С. 2.

«Мамай. Трансформація в часі» – виставка робіт Миколи Теліженка експонувалася в Черкаському художньому музеї.

8. Віддали нам наше. Державі повернули Успенський собор, збудований у Каневі в 1144 році // Україна молода. – 2025. – 5 берез. (№ 9). – С. 3.

Див. № 9.

9. Нікітенко, Л. Більше не УПЦ МП: давній Успенський собор у Каневі повернули державі [Електронний ресурс] / Людмила Нікітенко // Україна молода : [інтернет-версія]. – 2025. – 5 берез. – <https://umoloda.kyiv.ua/number/3948/2006/188251/> (дата звернення: 05.03.2025). – Назва з екрана.

Про забезпечення виконання судового рішення Смілянською окружною прокуратурою щодо повернення державі Успенського собору (1144 р.) та на виконання рішення Господарського суду Черкаської обл. про реєстрацію собору в Державному реєстрі речових прав на нерухоме майно з подальшою передачею в оперативне управління Шевченківському національному заповіднику у м. Каневі.

Див. № 8.

10. Катаєва, М. У столиці [Національному музеї Тараса Шевченка (м. Київ) на виставці «Місця щасливих людей»] демонструють пейзажі місць України, де бував Тарас Шевченко [Електронний ресурс] / Марія Катаєва // Вечір. Київ :

[інтернет-версія]. – 2025. – 11 берез. – <https://vechirniy.kyiv.ua/news/109673/> (дата звернення: 15.03.2025). – Назва з екрана.

В експозиції виставки – твори художників М. Лихошви, Л. Литвина, С. Шишка та інших митців із колекції Національного музею Тараса Шевченка. Сюжети пейзажів: Шевченківські місця, Канів, Моринці, Кирилівка, маєтки, в яких бував Т. Шевченко.

11. Самченко, В. Сила простоти і щирості : виставка «Наїв вільний» у Києві представляє понад 100-літні фотографії родича Тараса Шевченка / Валентина Самченко // Україна молода. – 2025. – 15 січ. (№ 2). – С. 2.

Народна ікона, народна картина, сільська фотографія – понад 300 робіт із приватної колекції народного художника України, колекціонера Миколи Бабака були представлені на виставці в Українському домі в Києві.

12. Марчик, О. «Нескорена «журналістика». У палаці експонуються картини Романа Сущенка, написані ним у в'язниці / Олена Марчик // Надросся. – 2025. – 20 берез. (№ 12). – С. 3.

У музеї «Палац Понятовського» Корсунь-Шевченківського ДІКЗ діяла виставка картин Р. Сущенка.

13. В музеї презентували виставку унікальних фотопейзажів // Черкас. край. – 2025. – 5 лют. (№ 6). – С. 6.

Ювілейна виставка мисткині Світлани Кравченко в Черкаському обласному краєзнавчому музеї.

14. «Ті, що проросли» представлені в музеї // Черкас. край. – 2025. – 26 берез. (№ 13). – С. 8.

Виставка картин (у жанрі ботанічної ілюстрації) молодій харківській художниці Вікторії Коваленко в Черкаському обласному художньому музеї.

15. Радченко, С. «Оцифрування – нагальне завдання для українських археологів» [Електронний ресурс] / Симон Радченко ; [спілкувалася] Ольга Петренко-Цеунова // Укр. тиждень : [інтернет-журн.]. – 2025. – 18 берез. – <https://tyzhden.ua/otsyfruvannia-nahalne-zavdannia-dlia-ukrainskykh-arkheolohiv-symon-radchenko/> (дата звернення: 19.03.2025). – Назва з екрана.

Археолог, експерт із фотограметрії та цифрових технологій в археології, керівник проєкту з оцифрування одного з найвідоміших археологічних об'єктів України (палеолітичного житла мисливців на мамонтів у с. Межиріч Черкаської області) розповідає про реалізацію проєкту та чому саме Межиріч було обрано для оцифрування.

Культурно-мистецьке життя громад

1. Юні танцівники громади взяли участь у фестивалі-конкурсі «Смерекові дива» // Дробівщина. – 2025. – 17 січ. (№ 3). – С. 3.

Юні танцівники Центру дитячої та юнацької творчості Дробівської селищної громади Золотоніського району вибороли призові місця на IX Всеукраїнському фестивалі-конкурсі мистецтв.

2. Відзначили лауреатів щорічної літературної премії імені Михайла Масла // Драбівщина. – 2025. – 28 лют. (№ 9). – С. 4.

Третій рік поспіль Шрамківська ТГ Золотоніського району відзначає лауреатів Всеукраїнського поетичного конкурсу імені Михайла Масла.

3. Відбувся культурно-мистецький захід «Весна – у серці, а пісня – на вустах» // Драбівщина. – 2025. – 4 квіт. (№ 14). – С. 1.

Аматорські колективи ветеранів Драбівської селищної громади Золотоніського району виступили з концертною програмою.

4. «І буде Перемога! Й буде спит, хто як її кував і як підковував», – Валентина Коваленко / Алла Капля // Златокрай. – 2025. – 23 січ. (№ 4). – С. 5.

У Золотоноші відзначили переможців літературно-мистецької премії імені поета-земляка Івана Дробного.

5. Гайова, Л. Як буде у селі клуб, то жити йому й жити, не тужити / Лариса Гайова // Златокрай. – 2025. – 30 січ. (№ 5). – С. 5.

Розповідь про талановитих учасниць фольклорного ансамблю «Молодички молодії» села Хвильово-Сорочина, що на Золотоніщині (керівник С. Ільмінська).

6. Котик, В. Віртуози музичного мистецтва / Віталія Котик // Жашківщина. – 2025. – 28 лют. (№ 17/18). – С. 4.

Юні музиканти Жашківської мистецької школи О. Костюк і В. Яценко стали лауреати першої премії III Міжнародного мистецького конкурсу «ВІРТУОЗ Virtuosos» (м. Київ).

7. Задорожна, А. На п'єдесталі пошани – співоча майстерність / Антоніна Задорожна // Надросся. – 2025. – 2 січ. (№ 1). – С. 4.

Сахнівський аматорський вокальний ансамбль «Дівочі гори» Набутівської ТГ Черкаського району отримав звання народного.

8. Марчик, О. Він запровадив моду на гітару, бунтував у семінарії та поклав на музику Гімн України / Олена Марчик // Надросся. – 2025. – 30 січ. (№ 5). – С. 5.

Цікавий кейс-урок провели в Корсунь-Шевченківській школі мистецтв ім. К. Г. Стеценка з нагоди 210-річниці від дня народження Михайла Вербицького.

9. Перець, С. Впустили світло в душі. У Корсуні відбувся великий благодійний захід «Зірка Різдяна сяє вогнями» / Світлана Перець // Надросся. – 2025. – 2 січ. (№ 1). – С. 3.

Аматорські колективи міського Будинку культури, вихованці школи мистецтв і Центру дитячої та молодіжної творчості подарували корсунцям святковий концерт.

10. Марчик, О. Корсунці колядували разом із артистами Черкаського народного хору / Олена Марчик // Надросся. – 2025. – 23 січ. (№ 4). – С. 2.

Святкове дійство на сцені Корсунь-Шевченківського міського Будинку культури.

11. Перець, С. Крок крізь «Браму». Аматорський колектив міського Будинку культури запрошує у чарівний світ театру / Світлана Перець // Надросся. – 2025. – 30 січ. (№ 5). – С. 3.

Вистави аматорського театру «Брама» Корсунь-Шевченківського міського Будинку культури збирають багато глядачів (режисерка Тамара Давиденко).

12. «Рускій мір» vs український дух. Враження і роздуми після прем'єри вистави «Операція «Паляниця» народного аматорського театру «Брама» // Надросся. – 2025. – 13 лют. (№ 7). – С. 4.

Народний аматорський театр «Брама» з м. Корсуня-Шевченківського представив глядачам трагікомедію «Операція «Паляниця» з прологом, епілогом та щасливим кінцем (автор п'єси та постановник Тамара Давиденко).

13. Перець, С. Наша дума, наша пісня не вмре, не загине / Світлана Перець // Надросся. – 2025. – 20 берез. (№ 12). – С. 2.

У місті Корсунь-Шевченківський відбувся благодійний концерт, організований заслуженою артисткою України, співачкою Русланою Лоцман.

14. Виступи «Оберега» – справжнє свято душі // Родина і світ. – 2025. – 16 січ. (№ 3). – С. 5.

Фольклорний колектив «Оберіг» Красенівського сільського Будинку культури на Чорнобаївщині (керівник І. М. Самофал).

15. Згура, В. Сила об'єднувати людей / Валентина Згура // Родина і світ. – 2025. – 23 січ. (№ 4). – С. 5.

Аматорський театральний колектив Хрестителівського сільського Будинку культури на Чорнобаївщині далеко відомий за межами свого села.

16. Визначили лауреатів премії імені Бориса Романицького // Родина і світ. – 2025. – 20 берез. (№12). – С. 2.

Цьогорічними лауреатами мистецької премії імені Бориса Романицького, заснованої Чорнобаївською селищною радою, стали: аматорський драматичні колективи Богодухівського та Великобурімського СБК.

17. Чернецький, І. Хто врятує унікальне панно в Лисянці / Іван Чернецький // Понад Тікичем. – 2025. – 8 лют. (№ 6). – С. 3.

Три унікальні мозаїчні панно, які прикрашають фасад Лисянського будинку культури, виконані відомим художником-монументалістом, народним художником України Степаном Кириченком, перебувають у занедбаному стані.

18. Щербатюк, О. Чисте «Джерело» народної пісні / Олександр Щербатюк // Понад Тікичем. – 2025. – 8 берез. (№ 10). – С. 2.

Вокальний ансамбль «Джерело» з Лисянки відзначив 9 років плідної творчості.

19. Нестеренко, А. Маланкові вечорниці, народні танці та щедрівки: чим жив будинок культури на Тальнівщині напередодні Нового року : [Легедзинський будинок культури] / Аріана Нестеренко // Новий дзвін. – 2025. – 9 січ. (№ 2). – С. 6.

20. Головецька, Н. Музичний колектив «Яблуневий цвіт»: історія крізь роки на Тальнівській землі / Наталія Головецька // Новий дзвін. – 2025. – 20 лют. (№ 8). – С. 4.

Ансамбль української пісні «Яблуневий цвіт» діє у Кривоколінському СБК (керівник Віктор Баранов).

21. Головецька, Н. Село на Тальнівщині, де кожен день – нова можливість / Наталія Головецька // Новий дзвін. – 2025. – 6 берез. (№ 10). – С. 1, 5.

У мальовничому селі Соколівочка діє студія розвитку та дозвілля «Творчість на дотик». Завідувачка сільського клубу Олена Орел та бібліотекар Валерія Хлівнюк – активні учасниці культурного життя громади.

22. Головецька, Н. Молода керівниця осередку культури на Тальнівщині відроджує традиції у селі та залучає молодь до творчості / Наталія Головецька // Новий дзвін. – 2025. – 30 січ. (№ 5). – С. 1, 4.

Про діяльність Заліського СБК (завідувачка Мар'яна Кочмар).

23. Ой, коляда, коляда // Світлий шлях. – 2025. – 9 січ. (№ 2). – С. 3

Фестиваль колядок творчих гуртів у Чорнобаївському селищному Будинку культури.

24. Гідно вшанували земляка // Світлий шлях. 2025. – 3 квітня (№ 14). – С. 1.

У Чорнобаї вшанували пам'ять відомого актора й режисера Бориса Романицького: відбулося відкриття пам'ятного знаку видатному земляку, вручення першої мистецької премії його імені аматорським театральним колективам.

25. Вдруге у Смілі відбувся фестиваль Різдвяної коляди : [професійних та аматор. хор. колективів] // Сміла. – 2025. – 8 січ. (№ 2). – С. 1.

26. Наші маленькі перемоги // Сміла. – 2025. – 29 січ. (№ 5). – С. 4.

Завершився IX обласний фестиваль-конкурс хореографічного мистецтва «Світлячок 2024», започаткований на честь загиблого воїна АТО Руслана Шеремета та всіх полеглих захисників, які віддали своє життя за Україну. Про танцювальні колективи Балаклеївської ТГ.

27. У селі на Черкащині зберегли унікальну мозаїку // Сміла. – 2025. – 26 лют. (№ 9). – С. 8.

У селі Гельмязові Золотоніського району збережено останню мозаїку художників- шістдесятників Алли Горської та Віктора Зарецького «Птах» (будівля кафе «Супій»).

28. «Народ мій є, народ мій завжди буде»: Василю Симоненку виповнилося б 90 / Лариса Соколовська // Черкас. край. – 2025. – 15 січ. (№ 3). – С. 1, 2.

Вшанування пам'яті поета Василя Симоненка в Черкасах. На сцені драматичного театру відбулося вручення Всеукраїнської літературної премії його імені, звучали вірші В. Симоненка, музичні твори на слова поета.

29. Відзначили достойників премії імені А. Кримського // Черкас. край. – 2025. – 29 січ. (№ 5). – С. 8.

У Звенигородці нагородили перших лауреатів Всеукраїнської премії імені Агатангела Кримського.

30. Добринська, В. Кобзар – це голос та думки українського народу / Валентина Добринська // Трибуна хлібороба. – 2025. – 13 берез. (№ 11). – С. 3.

Урочисті заходи у Христинівці, приурочені 211-й річниці від дня народження Тараса Григоровича Шевченка.

31. Доки виділяли кошти, то й дах обвалився // Шполян. вісті. – 2025. – 25 січ. (№ 4). – С. 1.

У Станіславчику Матусівської ТГ Звенигородського району занепадає сільський Будинок культури. Критичний матеріал.

32. Качан, О. Перемоги на конкурсі поєднали з екскурсією / Ольга Качан // Шполян. вісті. 2025. – 13 лют. (№7). – С. 4.

Учні Шполянської школи мистецтв успішно виступили на конкурсі виконавської майстерності обдарованих учнів мистецьких шкіл, який проходив у Черкаському музичному коледжі ім. С. С. Гулака-Артемівського.

33. Коломієць, С. Благодійні концерти почастишали / Степан Коломієць // Шполян. вісті. – 2025. – 13 берез. (№ 11). – С. 3.

Культурні заходи та концерти в Матусівському будинку культури на Шполянщині збирають багатьох глядачів.

34. Проєкт «Ми українці – всі одна родина» від «Садиба Мьюзік» і SWEET.TV у Черкасах відкрив нові таланти регіону // Нова молодь Черкащини. – 2025. – 16 квіт. (№ 15/16). – С. 5.

28 березня 2025 р. у Черкасах відбувся захід за участю 7 родин ВПО в рамках Всеукраїнського соціального проєкту «Ми українці – всі одна родина». Організатори: агенція «Садиба Мьюзік» за підтримки національного онлайнкінотеатру SWEET.TV.

35. Бабенко, А. Великі зміни навіть у маленьких громадах. Як зробити туристичний маршрут та кінотеатр за грант [Електронний ресурс] / Анна Бабенко, Валерій Школик ; [записала] Юлія Варчук [Електронний ресурс] // #ШоТам : [сайт]. – 2025. – 18 берез. – <https://shotam.info/velyki-zminy-navit-u-malenkykh-hromadakh-yak-zrobyty->. (дата звернення: 19.03.2025). – Назва з екрана.

Очільниця відділу освіти, культури, молоді та спорту Бобринської громади (Черкаський р-н, Черкаська обл.) і спеціаліст з питань залучення інвестицій Згурівської громади (Київська обл.) про те, як громади-переможниці грантового конкурсу «Час діяти, Україно!» Благодійного фонду «МХП-Громаді» реалізували проєкти.

Бібліографічне видання

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси

Інформаційний список

І квартал 2025 року

Укладачка	Л. К. Кравченко
Відповідальна за випуск	Л. Д. Дядик
Редакторка	О. І. Дяглюк
Комп'ютерне опрацювання	Кравченко Л. К.

Формат 60x84/16

Комунальний заклад « Обласна універсальна наукова бібліотека імені Тараса
Шевченка»
Черкаської обласної ради

18001, м. Черкаси, вул. Байди-Вишневецького, 8.

Підписано до друку 23.06.2025. Тир. 10. Ксерокс ОУНБ імені Тараса Шевченка